
Rozhlasová reportáž o životě Anny Dusové 

 

Paní Anna Dusová je praktická lékařka. Její tatínek pracoval jako poštovní úředník, 

maminka pracovala v podniku Vkus – střihová služba.  Narodila se 31. května 1942 v 

Praze po atentátu na Heydricha.  

 

„Já jsem se vlastně měla narodit až v červnu, ale tady dělali domovní prohlídky, chodil 

vždycky jeden esesák a jeden policajt po všech bytech, maminka se rozrušila, protože prostě 

prohlíželi všechno. Pod postele se dívali a všude hledali, takže jsem se narodila o 14 dnů 

dřív.“ 

 

První vzpomínky paní Dusové jsou z válečného období. 

 

„Co si pamatuju nejdřív, to bylo v pětačtyřicátém, když byl konec války, se bombardovalo, 

tak jsme chodili do sklepa do krytu. Jinak jsme měla dětství klidné, moje maminka chodila do 

práce, což se tenkrát tak moc nedělo.“ 

 

Ani po válce život nebyl jednoduchý. Jídlo se kupovalo za potravinové lístky. 

 

„Každej měsíc se stříhaly takový kousky na chleba, na máslo, na maso. Já si pamatuju, že 

jsem se maminky ptala, jak byly v řeznictví takové atrapy šunky, tak jsem se ptala, co to je. 

No, to je šunka, tak jsem se ptala, a co to je šunka? Maminka někdy v roce 1950 nebo 1953 

přinesla jednou domů šunku a řekla, tady vidíš, to je šunka.“ 

 

Anna Dusová vystudovala zdravotní školu, dva roky pracovala jako zdravotní 

sestra. Pak dostala doporučení na vysokou školu a dostala se na medicínu. Než se 

stala lékařkou, čekala jí dlouhá cesta.  
 

„Musela jsem jít na chirurgii, internu, gynekologii a ještě kožní, dál už si to nepamatuju. No, a 

když tohle všechno absolvujete, tak jste měli takový atestační index, kde vám potvrdili 

všecko, tak se můžete přihlásit k atestaci. Tak můžete jít třeba na ten obvod.” 

 

V roce 1968 byla paní Anna na mateřské, takže se nemusela vyjadřovat k politické 

situaci. Její tíha však na ní stejně dopadla, když jí zavřeli manžela za distribuci 

protikomunistických letáků. 

 

„Když to tak vezmete, tak to byla blbost, když jste viděla ten leták, tak tam bylo, aby se lidi 

nebáli a že lidi nemusí chodit k volbám a nemusejí souhlasit se vším, ale oni to vzali jako 

přípravu k podvratné činnosti, takže dostal 15 měsíců.“ 

 

A co považuje za svůj největší úspěch? 

 

„Že jsem dělala tu profesi, a že jsem studovala a pracovala v té medicíně, že jsem vychovala 

dvě děti, a že ještě chodím.“ 
 


